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SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

Iktatószám: I/F/7-13/2020. 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2020. szeptember 22. (szerda) napján 15 órakorSzekszárd 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Házasságkötő termében megtartott rendes 
nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:    Csötönyi László elnök;  

Illés Tamás elnökhelyettes; 
Murvai Árpád képviselő, bizottsági tag; 
Faragó Zsolt képviselő, bizottsági tag; 
Iker Zsolt bizottsági tag; 
Petter Mária Magdolna bizottsági tag; 
Nyerges Tibor bizottsági tag; 

 
Tanácskozási joggal megjelentek: Gyurkovics János alpolgármester; 
 Tamási Anna igazgatóságvezető; 
 Majnay Gábor osztályvezető; 
 Rieger Beáta osztályvezető; 
 Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil 

kapcsolatok referense; 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens, 
jegyzőkönyvvezető; (az aljegyző megbízásából); 

 
Meghívottak: Szegedi Dezsőné a Bukovinai Székelyek Szekszárdi 

Egyesületének elnöke; 
Dr. Kis Ernő a Magyar Madártani és Természetvédelmi 
Egyesület titkára; 
Tóthi Jánosné a Nők Szekszárdért Egyesület elnöke; 
Keszthelyi Krisztina a „Segíts rajtam!” Hátrányos 
Helyzetűekért Alapítvány alelnöke; 
Kovács Lászlóné a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei 
Egyesületének elnöke; 
Dr. Kis Mária az Egészségért Alapítvány  kuratóriumi 
elnöke; 
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Az ülésen a 7 tagból 7 tag megjelent, az elnök megállapítja, hogy a Bizottság 
határozatképes. Az elnök 15 órakor megnyitja az ülést.  
 
Csötönyi László elnök: Köszönti a megjelenteket a Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing 
Bizottság mai ülésén. Külön köszönti a civil szervezetek képviselőit, a hivatal munkatársait, 
valamint alpolgármester urat. Javaslatot tesz a „Szakmai beszámoló a SZŐLŐ-SZEM Mozgalom 
Civil Bűnmegelőzési Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról” tárgyú, 21. számú 
bizottsági előterjesztés napirendről történő levételére, tekintettel arra, hogy az egyesület 
elnöke lebetegedett.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a 21. számú bizottsági előterjesztés napirendről történő 
levételére vonatkozó javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott. 
 
Csötönyi László elnök: Javasolja az „Állásfoglalás kérés a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit 
Kft. átvilágítása tárgyában” tárgyú napirendi pont levételét is, mert az előterjesztés nem került 
kiküldésre.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendről történő levételre vonatkozó javaslatot, amelyet 
a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens: Tájékoztatja a bizottságot, hogy a 
„Szándéknyilatkozat a Mészöly-centenáriummal kapcsolatban” tárgyú előterjesztés nyilvános 
ülés anyagaként szerepel a meghívón, de az illetékes ügyintéző zárt ülés anyagaként készítette 
el, és küldte meg az Önkormányzati Osztálynak. Arra szeretné kérni a bizottságot, hogy 
szavazzanak arról, hogy nyilvános vagy zárt ülési napirendi pontként szeretnék tárgyalni.  
 
Csötönyi László elnök: Javasolja, hogy nyilvános ülésen tárgyalja meg a bizottság az 
előterjesztést. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a nyilvános ülés keretében történő tárgyalásra vonatkozó 
javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
Csötönyi László elnök: Javaslatot tesz a napirendi pontok sorrendjére. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a sorrendváltoztatásra vonatkozó javaslatot, amelyet a 
bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens: A 18. napirendi pont vonatkozásában név 
szerinti szavazással kell eldönteni, hogy nyilvános vagy zárt ülésen tárgyalja-e meg a bizottság 
az előterjesztést. 
 
Az elnök név szerint szavazásra teszi fel a „Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nkft. 2019. 
évi beszámolójának elfogadása” napirendi pont tekintetében a zárt ülés elrendelésére 
vonatkozó javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. A 
név szerint szavazásról készült jegyzőkönyv jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Az elnök szavazásra teszi fel a nyilvános ülés napirendjének elfogadására vonatkozó 
javaslatot a módosításokkal és a sorrendváltoztatásra vonatkozó javaslatokkal együtt, 
amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a zárt ülés napirendjének elfogadására vonatkozó javaslatot, 

amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő napirendet 

állapította meg: 

NAPIREND 

1. napirendi pont: 

Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek és adósságot 
keletkeztető ügyleteinek költségvetési évet követő három évre várható összegének 
jóváhagyására- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(205. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 
2. napirendi pont: 

A 2020. évi költségvetés módosítása- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(209. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor GVB elnök 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 
3. napirendi pont:  

Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft. pénzügyi rendezésére- Közgyűlési 
előterjesztés véleményezése 
(206. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor frakcióvezető 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 
4. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesülete működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(7. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Szegedi Dezsőné elnök 
 
5. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület Szekszárdi 
Csoportja működéséről és terveinek bemutatásáró 
(15. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Dr. Kis Ernő titkár 
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6. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Nők Szekszárdért Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Tóthi Jánosné elnök 
 
7. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(8. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Keszthelyi Krisztina alelnök 
 
8. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesülete működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(22. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Kovács Lászlóné elnök 
 
9. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló az Egészségért Alapítvány működéséről és terveinek bemutatásáról  
(24. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Dr. Kis Mária kuratóriumi elnök 
 
10. napirendi pont: 

A Tolna Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívásában foglaltak végrehajtása 
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás elnökhelyettes 
Előadó: Illés Tamás elnökhelyettes 
 
11. napirendi pont: 

Beszámoló a köztartozás-mentesség tárgyában hozott intézkedések megvalósulásáról 
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás elnökhelyettes 
Előadó: Illés Tamás elnökhelyettes 
 

12. napirendi pont: 

Szándéknyilatkozat a Mészöly-centenáriummal kapcsolatban- Közgyűlési előterjesztés 
véleményezése 
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(211. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
 
13. napirendi pont: 

Véleménynyilvánítás Imre Péter szobrászművész köztéri alkotásának a DBU előtti 
elhelyezéséről 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
14. napirendi pont: 

A Czéh-tanya sorsának a megvitatása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
 

15. napirendi pont: 

A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2020. évi üzleti tervének, programtervének az 
elfogadása, valamint a 2020. év 1. féléve pénzügyi és szakmai beszámolójának az elfogadása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
Meghívott: Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
16. napirendi pont: 

A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2019. évi beszámolójának az elfogadása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
 

17. napirendi pont: 

Javaslatok „Szekszárd Városért a művészet erejével” elismerő cím adományozására- 
Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(193. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
 
18. napirendi pont: 

A Szekszárdi Muay Thai Sportegyesület „Szekszárd” név használatának engedélyezésére 
irányuló kérelme 
(25. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Göttlinger István aljegyző 
Előadó: dr. Firle Anna hatósági ügyintéző 
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19. napirendi pont: 

Döntés a Szekszárdi Városvédők címer- és névhasználatának a visszavonásáról 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
 
 
1. napirendi pont: 

Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek és adósságot 
keletkeztető ügyleteinek költségvetési évet követő három évre várható összegének 
jóváhagyására- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(205. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 
Csötönyi László elnök: Az előterjesztés kiküldésre került. A Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság (a továbbiakban: GVB) az előterjesztést a tegnapi nap folyamán tárgyalta. 
Megkérdezi az igazgatóságvezető asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni az előterjesztést. 
 
Tamási Anna igazgatóságvezető: A költségvetés módosítása előtt mindig napirenden kell, 
hogy szerepeljen az adósságot keletkeztető ügyletekkel kapcsolatos előterjesztés. Ez meg kell, 
hogy előzze a költségvetés elfogadását. Az adóbevételek jelentős csökkenésével terveznek, 
mert a vírus kezdetén tudni lehetett, hogy a kormány elveszi a településektől a 
gépjárműadóból befolyó összeget, valamint az idegenforgalmi adónak az év második felében 
befolyó összegét. Az iparűzési adónál is egy jelentős csökkenéssel számolnak, mert sok 
vállalkozás nem úgy tud teljesíteni, mint a korábbi évben. Nagyon sok vállalkozás le is áll. Érti 
ez alatt például a vendéglátókat. Ez így összesen 600 millió forintos csökkenést jelent. 
Elmondja, hogy a vírusnak már majdnem vége volt, mire kiderült, hogy a kormány megszünteti 
ez év decemberében az adófeltöltést, és áthelyezi jövő év május 31. napjára. Ez elég rosszul 
érinti őket, mert tavaly decemberben közel 300 millió forintos adófeltöltésük volt. Az idei év 
nagyon szoros lesz, és ezután sem várható majd másképpen. Az adóerő-képesség még mindig 
stabil.   
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni az igazgatóságvezető asszonynak a kiegészítést. Szeretné 
megkérni az elnökhelyettes urat, hogy ismertesse a GVB véleményét. 
 
Illés Tamás elnökhelyettes: A GVB is ezeket állapította meg. Továbbra is fájlalják, hogy ilyen 
jelentős elvonásokra kerül sor, miközben az önkormányzat feladatai jelentősen megnőttek. 
Szeretnék, ha a térség országgyűlési képviselői ez ügyben eljárnának valahogyan, és elérnék, 
hogy ez a helyzet ne legyen tartós. A likviditási problémával kapcsolatban elmondja, hogy 
közismert, hogy a város folyószámlahitele közel 800 millió forint. Ennek a december végi 
feltöltése létérdeke az önkormányzatnak. Az év végi tervezést nagyon nehézzé teszi, hogy az 
iparűzési adóval kapcsolatban halasztást kaptak a vállalkozások. Mindenképpen el kell kerülni, 
hogy a város év végére fizetésképtelen legyen, mert különben nem tudják majd január elején 
megújítani a folyószámlahitelt.  
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Csötönyi László elnök: A GVB tegnap a határozati javaslatot elfogadásra javasolta. Javasolja, 
hogy a bizottság a „Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek 
és adósságot keletkeztető ügyleteinek költségvetési évet követő három évre várható 
összegének jóváhagyására” tárgyú előterjesztés határozati javaslatát a Közgyűlésnek 
elfogadásra javasolja.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 48/2020. (IX.22.) 
határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek és 
adósságot keletkeztető ügyleteinek költségvetési évet követő három 
évre várható összegének jóváhagyásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága a „Javaslat Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek és adósságot 
keletkeztető ügyleteinek költségvetési évet követő három évre 
várható összegének jóváhagyására” tárgyú előterjesztés határozati 
javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  

 

Határidő: 2020. szeptember 24. 
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
2. napirendi pont: 

A 2020. évi költségvetés módosítása- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(209. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor GVB elnök 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 
Csötönyi László elnök: A módosító javaslat kiküldésre került. Kéri az igazgatóságvezető 
asszonyt, hogy néhány mondatban foglalja össze a módosító javaslatot.  
 
Tamási Anna igazgatóságvezető: Elmondja, hogy egyrészt a korábbi közgyűlési döntések 
kerültek átvezetésre a költségvetésben. Ezen kívül a frakcióvezető úr jelezte még számukra, 
hogy szeretne módosító javaslatokat tenni. A civil szervezetek is nehéz helyzetbe kerültek, 
mert nem kapták meg a korábbi évek támogatását az önkormányzattól. A frakcióvezető úr ezt 
próbálja enyhíteni azzal, hogy javaslatot tesz arra, hogy két bizottságnak, a KCV-nak és az OKSI-
nak is legyen bizottsági kerete. Ez a két bizottsági keret 50 millió forintot jelent. Ezen kívül a 
Kosárlabda Sport Club Szekszárdnak az idei évben 15 millió forint támogatást biztosítana az 
önkormányzat, a Szőlő-Szem Mozgalom Civil Bűnmegelőzési Egyesületnek pedig 1.000.000 
forintot. Szó volt arról is, hogy újra fel kell építeni az uszoda sátrat, mert nem készül el az új 
uszoda. Ennek és az egyéb előre nem látható költségek fedezetének biztosítására további 
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27.000.000 forint támogatást kapna a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. a 
javaslat alapján. A tűzifavásárlásnál és a városüzemeltetés sorain is sor kerülne egy kisebb 
emelésre. A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft. a költségvetés alapján egy 
meghatározott összegű támogatást kapott volna az önkormányzattól a rendezvények 
megszervezésére. Ezeket a rendezvényeket a társaság nem tudta megszervezni a 
járványhelyzet miatt, így 54.000.000 forinttal csökkentve lenne a társaság támogatása. A 
társaság felügyelőbizottsága vizsgálatot indított, amely alapján tőkerendezésre tett javaslatot. 
A felügyelőbizottság 40.000.000 forint tőkeemelést javasol, de nem a határozati javaslatban 
meghatározott időpontig, hanem december 31. napjáig. Az ügyvezetőt bejelentési 
kötelezettség pedig az utalástól számított két héten belül fogja terhelni.    
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni az igazgatóságvezető asszonynak a tájékoztatást. A GVB 
elfogadta a módosító javaslatot. Elmondja, hogy a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató 
Nonprofit Kft. csőd közeli állapotba került. Nonprofit kft-ként három millió forintos állandó 
törzstőkével kellene rendelkeznie. Ez az összeg mínusz 50 millió forintra csökkent. A 
tulajdonos önkormányzatnak helytállási és befizetési kötelezettsége van annak érdekében, 
hogy a kifizetések folyamatosak lehessenek. Ezt az összeget 39+1 millió forinttal töltené fel az 
önkormányzat. A hiányzó összeg a következő költségvetési évben kerül majd pótlásra. 
Javasolja, hogy a bizottság a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság elnökének a 2020. évi 
költségvetés módosítására vonatkozó javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 49/2020. (IX.22.) 
határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2020. évi 
költségvetésének módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága a Gazdasági és 
Városfejlesztési Bizottság elnökének a 2020. évi költségvetés 
módosítására vonatkozó javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra 
javasolja. 

 
Határidő: 2020. szeptember 24. 
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
3. napirendi pont:  

Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft. pénzügyi rendezésére- Közgyűlési 
előterjesztés véleményezése 
(206. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor frakcióvezető 
Előadó: Tamási Anna igazgatóságvezető 
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Csötönyi László elnök: Az előterjesztés kiküldésre került. Igazgatóságvezető asszony az előző 
napirendi pontnál már ismertette az előterjesztést és a GVB javaslatát is. Javasolja, hogy a 
bizottság javasolja a Közgyűlésnek, hogy  
1. döntsön arról, hogy a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft. (Cg. 17-09-011352), 

székhelye: 7100 Szekszárd, Szent István tér 10., adószáma:26093310-2-17) jegyzett tőkéjét 
1.000.000,- Ft-tal megemeli; 

2. döntsön arról, hogy a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft-nél 39.000.000,- Ft-ot 
tőketartalékba helyez; 

3. kérje fel a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát, hogy a jegyzett tőke emelés és a 
tőketartalék forrását építse be a 2020. évi költségvetési rendeletébe és gondoskodjon a 
pénz átutalásáról legkésőbb 2020. december 31. napjáig. 

4. hívja fel a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft ügyvezetőjét, hogy gondoskodjon a 
jegyzett tőke emelésről szóló határozat nyilvántartó bíróság felé történő bejelentéséről és 
intézkedjen a jegyzett tőke emelésről hozott döntésnek két alkalommal történő 
hirdetményi közzétételéről a jegyzett tőke emelés és a tőketartalék forrás összegének a 
társaság számlájára történő megérkezését követően. 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 50/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft. pénzügyi rendezéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága javasolja a Közgyűlésnek, 
hogy  

 
1. döntsön arról, hogy a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft. (Cg. 

17-09-011352), székhelye: 7100 Szekszárd, Szent István tér 10., 
adószáma:26093310-2-17) jegyzett tőkéjét 1.000.000,- Ft-tal 
megemeli; 

 
2. döntsön arról, hogy a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft-nél 

39.000.000,- Ft-ot tőketartalékba helyez; 
 

3. kérje fel a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát, hogy a 
jegyzett tőke emelés és a tőketartalék forrását építse be a 2020. évi 
költségvetési rendeletébe és gondoskodjon a pénz átutalásáról 
legkésőbb 2020. december 31. napjáig. 

 
4. hívja fel a Szekszárdi Közművelődési Non-Profit Kft ügyvezetőjét, 

hogy gondoskodjon a jegyzett tőke emelésről szóló határozat 
nyilvántartó bíróság felé történő bejelentéséről és intézkedjen a 
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jegyzett tőke emelésről hozott döntésnek két alkalommal történő 
hirdetményi közzétételéről a jegyzett tőke emelés és a tőketartalék 
forrás összegének a társaság számlájára történő megérkezését 
követően. 

 
Határidő:  2020. szeptember 24. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
4. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesülete működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(7. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Szegedi Dezsőné elnök 
 
Csötönyi László elnök: Köszönti a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesületének elnökét. 
Megkérdezi az elnök asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Szegedi Dezsőné, a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesületének elnöke: Elmondja, hogy 
igyekezett minél teljesebb körűen elkészíteni a beszámolót. Mozgalmas életet élt az egyesület 
ez idáig. Az idei programjaikkal voltak gondok, de ez országos probléma. Most egy kicsit 
lelassultak. A felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót. A beszámoló részletesen tartalmazza a 
programokat. Az egyesület évek óta meghatározó része a szekszárdi közéletnek és kultúrának. 
A beszámolót elfogadásra javasolja. Egy korábbi napirendi pont keretében hallható volt, hogy 
az önkormányzat az idei évben is támogatni tudja majd az egyesületeket. Megköszöni az 
egyesület eddigi munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 51/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesülete működéséről és 
terveiről szóló szakmai beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesülete szakmai 

beszámolóját; 
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Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
3. felhívja az egyesület figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 

mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
5. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület Szekszárdi 
Csoportja működéséről és terveinek bemutatásáró 
(15. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Dr. Kis Ernő titkár 
 
Csötönyi László elnök: Köszönti a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület titkárát. 
Egy igazán nagy múlttal, talán az egyik legnagyobb múlttal rendelkező, aktívan működő 
egyesületről van szó. Megkérdezi a titkár urat, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Dr. Kis Ernő, a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület titkára: Szeretné 
köszönteni a bizottsági tagjait, valamint a megjelent egyesületek képviselőit. 1976-ban még 
nagy sikere volt a civil szerveződéseknek. Zöld szervezetnek tartják magukat, amely egy 
országos hálózat része. 35 helyi szervezete van ennek az országos hálózatnak. Hivatalosan 150 
fizető tagjuk van, de ennek a tíz százaléka aktív csak. Sajnos a digitális világ miatt ez sok civil 
szervezetnél jelentkező probléma. Vannak gondjaik az utánpótlással. Rendszeresen tartanak 
óvodai és iskola madár sulit. Kezdetben még nagy az érdeklődés, de miután megkapják a 
gyermekek az első mobiltelefont és laptopot, a lelkesedés alábbhagy. Itt a hivatal 
szomszédjában van az irodájuk, amelynek a fenntartása nagy gondot jelent számukra. A 
helyiséget egy alapítványtól bérlik. Most próbálnak felújításokat végezni rajta, mert elég 
rozoga állapotban van az épület. Van egy kertjük, ahol szívesen látnak bárkit. Szombaton van 
a fogadóórájuk. A programjaik egy része idén a vírus miatt törlésre került, de a tavalyi évi 
programjaikat meg tudták rendezni, és elég népszerűre sikeredtek.    
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót. A beszámolót elfogadásra javasolja. 
Megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot teszi fel szavazásra.  
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További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 52/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület Szekszárdi 
Csoportja működéséről és terveiről szóló szakmai beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület 

Szekszárdi Csoportja szakmai beszámolóját; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
3. felhívja az egyesület figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 

mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
6. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Nők Szekszárdért Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Tóthi Jánosné elnök 
 
Csötönyi László elnök: Köszönti a Nők Szekszárdért Egyesület elnökét. Megkérdezi az elnök 
asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Tóthi Jánosné, a Nők Szekszárdért Egyesület elnöke: 2007-ben alakult az egyesület. 
Alapvetően kis létszámú csoportosulásról van szó. A tagjaik valamennyien idősebb, nyugdíjas 
személyek. Úgy gondolja, hogy jelentős tevékenységet végeznek a város életében, hiszen a 
munkájuk nagy része kiegészíti az önkormányzat munkáját. Elmondja, hogy festettek 
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játszótereket is. Az ötödik választókerületben fásításokat is végeztek. Nagyon sok kisgyermek 
is érdeklődött ez iránt. A fákat a gyermekek keresztelték meg, és névtáblákat helyeztek oda. 
Nagy örömére szolgál, hogy a gyermekek visszajárnak megnézni, hogy mekkorát nőtt a fájuk. 
A jelenlegi helyzetben a közösségi munka igen nehezen valósítható meg. Úgy gondolják, hogy 
a járvány megakadályozása érdekében a legtöbbet azzal segítenek, ha maszkokat varrnak. A 
maszkvarrást tavasszal kezdték el, akkor az onkológiai osztálynak biztosítottak maszkokat. 
Most az Önkéntesek Napjára varrtak maszkokat, valamint civil szervezeteknek is. A „Segíts 
rajtam” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány nyitott egy adományboltot. Az adományboltnak 
is varrnak maszkokat, így úgy érzi, hogy kétszeresen is tudnak segíteni az embereknek, mert 
egyrészt támogatják az egyesületet, másrészt védelmet biztosítanak azoknak az embereknek, 
akik ezeket a maszkokat megkapják. Az alap tevékenységükből kifolyólag kétévente 
megszervezik a Betegek Napját. Ez a rendezvény Budapesten kerül megszervezésre, ők pedig 
Tolna megyéből viszik fel a betegeket vagy a beteg emberek hozzátartozóit. Ehhez a 
rendezvényhez orvos kongresszus is párosul, természetesen nem a látogatók számára. 
Daganatos betegekről van szó, akik nagyon sok információt kapnak a rendezvényen. Nem 
tudja, hogy az idén meg lesz-e tartva a rendezvény. Ha igen, akkor autóbuszra lesz szükségük, 
amelynek van költsége, és amelyet az egyesület nem tud biztosítani. A korábbi években erre 
mindig kaptak támogatást, amelyet szeretne ezúton is megköszönni. A városon kívül a megyei 
önkormányzat is támogatja az egyesületet, valamint magánszemélyek is. Az egyesület saját 
tagjainak szervezett programok esetében az önkormányzati támogatásból soha nem 
használtak fel egy forintot sem. A színházbelépőket és a kirándulásokat mindenki saját 
magának fizette ki. Viszonylag kis összegekből is szép programot tudtak biztosítani a 
hallgatóság számára. Az egyesület a városi rendezvényeken is nagyon szívesen részt vett. 
Reméli, hogy lesz lehetőségük erre a jövőben is. Szeretné megköszönni Majnay Gábor eddig 
segítségét. Nagyon sok segítséget kaptak Gábor osztályától, és szeretné kérni, hogy a jövőben 
is kísérje figyelemmel az egyesület tevékenységét. Ha bármi gondjuk volt, mindig fordulhattak 
az osztályhoz segítségért. Szeretné még megemlíteni, hogy a városnak az alsóvárosi 
temetőjében van eltemetve egy olimpiai bajnok, akinek az évfordulója kapcsán az olimpiai 
bizottság meglátogatta a sírját. A bizottság nagyon meg volt elégedve azzal, hogy egy civil 
szervezet vállalta ennek a sírnak a gondozását, valamint az évfordulóknak a számontartását. 
Szeretné felhívni mindenkinek a figyelmét arra, hogy olyan olimpiai bajnokról van szó, aki a 
város alkalmazottja volt.  
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 
Murvai Árpád bizottsági tag: Olvasta az írásbeli beszámolóból, hogy a partnervárosi 
kapcsolatok ápolásában is részt vesz az egyesület. Szeretné megkérdezni, hogy ez miben 
nyilvánul meg.  
 
Tóthi Jánosné, a Nők Szekszárdért Egyesület elnöke:  Úgy tudja, hogy a város Facsáddal és 
Lugossal is testvérvárosi kapcsolatban van. A Szüreti Napok alkalmából ismerkedtek meg az 
ide látogató vendégekkel. A beszélgetések során felvetődött, hogy az egyesület miben tudna 
segíteni a kinti, magyar nyelvű embereknek. Nagyon előnyös helyzetben voltak, mert 
Facsádon olyan ember volt a polgármester, aki gyakorlatilag támogatta a magyar csoportokat, 
valamint azt, hogy magyar nyelvű óvodai csoport is induljon. Ennek az óvodai csoportnak 
varrtak takarókat a délutáni alváshoz. Ha már ott voltak, akkor a saját munkáikat is 
bemutatták. A kiállításuknak igen nagy sikere volt, olyannyira, hogy még más városban is 
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átvitték ezeket bemutatásra. Az akkori polgármester is kint volt a delegációval, és teljesen el 
volt ámulva az egyesület munkájától. Amikor a vendégek a városba jöttek, akkor segítettek az 
elhelyezésükben és étkeztetésükben is.  
 
Csötönyi László elnök: A beszámolót elfogadásra javasolja. Megköszöni az egyesület eddig 
végzett munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot teszi fel szavazásra.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 53/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Nők Szekszárdért Egyesület működéséről és terveiről szóló szakmai 
beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja a Nők Szekszárdért Egyesület szakmai beszámolóját; 

 
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
3. felhívja az egyesület figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 

mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
7. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(8. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Keszthelyi Krisztina alelnök 
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Csötönyi László elnök: Köszönti a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány 
alelnökét. Megkérdezi az alelnök asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. Nagyon 
szerteágazó tevékenységet végez az egyesület. 
 
Keszthelyi Krisztina, a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány alelnöke: Először 
is szeretné megköszönni az érdeklődést, és azt, hogy itt lehet a bizottság ülésén, és 
beszámolhat az egyesület munkájáról. Elmondja, hogy most novemberben lesz az 
alapítványnak a 20 éves évfordulója. Ha az elmúlt 20 évet szeretné összefoglalni, akkor 
kulcsszavakat kellene kiemelnie. Ilyen például a hátrányos helyzetűek hasznos szabadidő 
eltöltésének a megteremtése indirekt módon, valamint a valahová tartozás érzésének a 
megteremtése. Az adományozás gyakorlatilag már a legelejétől fogva megjelent náluk, de az 
utóbbi időben úgy látták, hogy egy kicsit már túlnőtte magát. Mindenkinek, aki ilyen jellegű 
tevékenységet végez, van egy adományozói köre, vannak támogatóik. Az adományoknál 
véleménye szerint oda kell figyelni a mennyiségre is. Hiába adnak például egy nagycsaládnak 
nagyon sok ruhát, ha nem adnak mellé például mosóport is, akkor a család nem lesz arra 
motiválva, hogy kimossa a ruhákat, mert úgy gondolják, hogy úgyis fognak kapni a jövő 
hónapban másikakat. A támogatók részéről megjelent a bútorfelajánlás is. Ezt telefonon 
keresztül próbálták rendezni. Voltak nagy sikereik ezzel kapcsolatban, még a szállítást is meg 
tudták oldani ingyenes 72 kilométeres távolságra is. Elmondja, hogy a Civil és az Ifjúsági 
Keretből is kaptak támogatást, amely nagyon sokat jelentett számukra. Most nagyon meg is 
érezték, hogy nem került kiírásra a pályázatok. Az adományboltjukat július 28. napján 
nyitották meg az önkormányzat támogatásával, amelyet nagyon szeretne megköszönni. 90 
százalékos támogatásban részesítette őket az önkormányzat. A bolt a Piac téren működik, és 
nem várt sikere lett. Az adományozók részéről is nagy az érdeklődés. Már annyi adomány 
érkezett hozzájuk, hogy egyre nehezebbé vált a feldolgozásuk. Nyilván az újrahasználás az 
elsődleges cél, vagyis, hogy ugyanabban a formában használja valaki. A Nők Szekszárdért 
Egyesületnek köszönhetően maszkokat is tudnak adni. Egy megváltozott munkaképességű 
hölgynek a munkájáért egy napi bért tudnak fizetni a bevételből. Céljuk az üzlet fenntartása a 
bevételekből. Elmondja, hogy használtcikk kereskedőknek számítanak, ezek a szabályok 
vonatkoznak rájuk. A Piac téri ingatlant három hónapra kapták meg, ez a három hónap 
azonban most lejár. A helyszín nagyon jó, mert a szerdai és szombati napokon nagyon nagy a 
forgalom a Piac téren. Nemcsak az adományozók száma nagy, hanem a vásárlóké is. A vásárlás 
is adakozásnak számít. A többi civil szervezettel szemben nem tartanák tisztességesnek, ha 
elfogadnának még egy ekkora jelentőségű támogatást az önkormányzattól, különösen akkor, 
ha tudnak fizetni teljes bérleti díjat. A foglalkozásaikat a civil közösségi térben tartják meg. A 
tervekről olyan bőven nem tudott írni a beszámolóban, így ezeket még szeretné ismertetni. 
Most szombaton a terveik szerint elköltöznek, a Mézesmadzag cukrászda mellé, egy családi 
házba. Itt az udvarrészt is használhatják majd, amely azért jelentős, mert tudnak ott is 
ingyenes foglalkozásokat tartani. A Civil Keret nagyon hiányzik számukra, mert a működésük 
nagy részét el tudták oda számolni. A boltban egy megváltozott munkaképességű személynek 
tudnak fizetni, mindenki más önkéntesként dolgozik. A céljuk a környezetvédelmi 
szempontokon túl még az is, hogy a bevételből hátrányos helyzetű gyermekeket is 
támogathassanak. A családsegítő központtal már fel is vették a kapcsolatot. Utalványokat is 
szeretnének, ezzel a névtelen adakozást is biztosítanák, de a NAV-val még egyeztetniük kell 
erről, mert a könyvelőjük nem tudja, hogy ezt hogyan lehetne lekönyvelni. A pénztárgép 
alkalmas erre a célra. Mindenképpen a gyermekekre fókuszálnának.  
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Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 
Iker Zsolt bizottsági tag: Csak ruházati dolgok vannak az adományboltban?  
 
Keszthelyi Krisztina, a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány alelnöke: Nem. 
Igazából mindent elfogadnak, ami az adományozónak feleslegessé válik. Műszaki cikkek 
elfogadására is van engedélyük, de azzal kapcsolatban még futnának egy kört a 
fogyasztóvédelemnél, valamint valakivel szeretnék bevizsgáltatni is. Bútorfelajánlással 
kapcsolatban is volt már sikerük, de ez azért ritkább.  
 
Iker Zsolt bizottsági tag: Élelmiszer felajánlás is van?  
 
Keszthelyi Krisztina, a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány alelnöke: Nem, 
az nincs, arra külön engedély kellene, és annak szigorú feltételei vannak.  
 
Csötönyi László elnök: Tájékoztatja az alelnök asszonyt, hogy a Civil Keret kiírására nemsokára 
sor kerül, így lesz lehetőség a pályázásra. A beszámolót elfogadásra javasolja. Megköszöni az 
egyesület eddig végzett munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 54/2020. (IX.22.) 
határozata 
a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány működéséről 
és terveiről szóló szakmai beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért Alapítvány 

szakmai beszámolóját; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az alapítvány eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 
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3. felhívja az alapítvány figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 
mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
8. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesülete működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(22. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Kovács Lászlóné elnök 
 
Faragó Zsolt bizottsági tag az üléstermet elhagyja 15 óra 50 perckor. Jelen van 6 fő bizottsági 

tag, a bizottság határozatképes. 

 

Csötönyi László elnök: Köszönti a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesületének 
elnökét. Megkérdezi az elnök asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Kovács Lászlóné, a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesületének elnöke: Szeretné 
megköszönni a meghívást. Hívták már meg más bizottság ülésére is, de betegség miatt nem 
tudott eljönni. Az elmúlt év eredményeit szeretné röviden ismertetni. Tavaly nagy hévvel 
kezdték az évet. Pályáztak a HACS keretében, amelynek nagy részét már be is fejezték. Most 
pénteken lesz egy rendezvényük, amelyre munkáltatókat hívtak meg, akiket arról szeretnének 
tájékoztatni, hogy milyen kedvezményekben részesülhetnek akkor, ha fogyatékossággal élő 
embereket foglalkoztatnak. Kiváló szakemberek vannak a fogyatékossággal élő személyek 
között is, akik teljes odaadással tudnak dolgozni. A megyében 3.600 fogyatékossággal élő 
ember él. Közülük majdnem 1.900 fő a vakságból eredő fogyatékosság miatt kapja a 
fogyatékossági támogatást. Meglehetősen sok vak emberrel foglalkoznak a megyében, a napi 
ügyfélforgalmuk sokszor a 30-40 főt is eléri. Elmondja, hogy tavaly ősszel szerveztek egy 
láthatatlan kiállítást, amelyre már 700-an előre bejelentkeztek. Azt a tájékoztatást kapta a 
rendezvénnyel kapcsolatban, hogy még körülbelül 700-an szerettek volna részt venni a 
rendezvényen, de nem volt kapacitás ennyi személy befogadására. Bemutattak minden olyan 
eszközt, amellyel a vakok kapcsolatba kerülnek. Ezeket az eszközöket ki is lehetett próbálni. 
Ezek a segédeszközök nagyon drágák. Az egyesület rendszeresen szervez tanfolyamokat. A vak 
emberek kaptak Iphone 7-es telefonokat, amellyel a távoli segítségnyújtás programot igénybe 
tudják venni. A korábbi napirendi pont keretében hallható volt egy beszámoló az 
adományboltról. Elmondja, hogy az egyesület is elkezd most egy online adományboltot. Már 
minden összeállt ezzel kapcsolatban, csak el kell indítani. Szerződéses kapcsolatban állnak a 
Magyar Élelmiszerbankkal, így minden nap hozzák az élelmiszert is. Ha valaki nem tud az 
élelmiszerért eljönni, akkor este elviszik az illetőnek. A látássérült gyermekekkel kapcsolatban 
is szeretne még néhány szót szólni. Hosszú évek óta egy-egy beszélő program 300.000-
350.000 forintba kerül. E nélkül nem igazán tudtak a diákok tanulni. Most már szerencsére 
ingyen lehet hozzájutni ehhez a programhoz, de továbbra is nagyon sok segítségre van 
szüksége a diákoknak, mert a számítógépet, amire a program fel lesz telepítve, meg kell, hogy 
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vásárolják. Nagy szükség van beszélő eszközökre. Magyarul beszélő órát két évvel ezelőtt 
kezdtek el gyártani az országban, addig csak angolul és németül beszélő eszközöket lehetett 
kapni. Egy magyarul beszélő, jó minőségű óra 30.000 forint körül van. Egy megfelelő zsebóra 
körülbelül 20.000, egy mérleg 28.000 forint. Nagyon örülne annak, ha a vérnyomás és 
vércukormérő eszközöket ugyanolyan áron megkapnák a látássérültek, mint az egészségesek. 
Kevés az állami költségvetési támogatásuk, de igyekeznek minden pályázati lehetőséget 
kihasználni. Tavaly 29 pályázatot nyújtottak be, amelyből mindössze egyetlen egy volt olyan, 
amely nem részesült pozitív elbírálásban. Nagyon sok munkájuk van abban, hogy segítik a 
megyében élő vak embereket. Ebben az évben már több mint 150 rendezvényt szerveztek a 
megyében. Nagyon sok helyen meghálálják nekik a segítséget. Óvodákba, általános iskolákba, 
és egyetemekre is hívják őket. Nemrég voltak egy vakvacsorának, amelyet októberben a 
városban is szeretnének majd megszervezni. A fogyatékkal élő gyermekeknek élmény, ha 
szerepelhetnek, és felléphetnek a színpadon. Törekednek arra, hogy lehetőséget biztosítsanak 
arra is, hogy ezek a gyermekek egészséges gyermekekkel együtt is tudjanak szerepelni.  
 
Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót. A beszámolót elfogadásra javasolja. 
Megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot teszi fel szavazásra.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 6 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 55/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesülete működéséről és 
terveiről szóló szakmai beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja a Vakok és Gyengénlátók Tolna Megyei Egyesülete 

szakmai beszámolóját; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 
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3. felhívja az egyesület figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 
mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
9. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló az Egészségért Alapítvány működéséről és terveinek bemutatásáról  
(24. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Dr. Kis Mária kuratóriumi elnök 
 
Csötönyi László elnök: Köszönti az Egészségért Alapítvány kuratóriumi elnökét. Megkérdezi az 
elnök asszonyt, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Dr. Kiss Mária, az Egészségért Alapítvány kuratóriumi elnöke: Elmondja, hogy az alapítvány 
1995-ben alakult meg. A céljuk az volt, hogy az eszközeikkel hozzájárulhassanak ahhoz, hogy 
a lakosság egészségi állapota pozitív irányba fejlődjön. Amikor megalakultak, akkor elég 
széleskörű volt a tevékenységük, vállalkozást is folytattak, valamint foglalkozás-egészségügyi 
szolgálatot is elláttak, tanfolyamokat szerveztek, kiadványt szerkesztettek. Elmondja, hogy a 
drogmegelőzésre is nagyon koncentráltak. Ezzel kapcsolatban elég széles tevékenységet 
folytattak, természetesen mindig a lehetőségekhez mérten. Ez a tevékenység mindig függőt a 
nagy pályázati lehetőségektől is, amelyeket igyekeztek mindig kihasználni. Szinte alig van 
olyan iskola a megyében, ahol ne folytattak volna komplex drogmegelőzési tevékenységet, 
amely három részből állt. Megjegyzi, hogy megyén kívüli iskolába is elmentek ilyen céllal. A 
három rész a tanulók felkészítéséből, a pedagógusok felkészítéséből és a szülőkkel való 
találkozásból állt, ami mindig a neuralgikus pontja volt ennek a munkának. Bár ezek a pályázati 
lehetőségek megszűntek, ezt a munkát nem hagyták abba. Az idei év az első, amikor ilyen 
tréning megszervezésére nem kerülhetett sor a vírushelyzet miatt. Az országban 
egyedülállóként végeztek egy drogepidemológiai felmérést. Egy országos felméréshez tudták 
becsatlakoztatni a tolna megyei felmérést. Ez akkor még unikumnak számított. Az akkor nyert 
adatokat a mai napig használják még. Két alkalommal csináltak önállóan ilyen felmérést, a 
harmadikat az önkormányzattal közösen. A droggal kapcsolatban csináltak egy 
játékprogramot is, ami olyan jól sikerült, hogy Réz András lecsapott rá, és kérte, hogy adják el 
számára. Csináltak egy falinaptárt is, amelybe a gyermekeknek a droggal kapcsolatos rajzait 
rakták bele. Minden hónapra adtak egy játékos feladatot, amelynek a kiértékeléseként 
különböző ajándékokat juttattak el a gyermekekhez. Több mint 10 évig szervezték a 
kábítószer-ellenes világnapot, de pár évvel ezelőtt ennek a szervezését másra bízták. A drog 
prevención kívül az egészséges táplálkozás propagálásában is részt vettek, ebben különöse a 
Zrínyi Iskola volt a partnerük, ahol tankonyha is volt. A bevásárlástól kezdve a tálalásig 
próbálták a programokkal rászoktatni a gyermekeket az egészséges táplálkozásra. Tagjai a 
Kábítószer Egyeztető Fórumnak is, gyakorlatilag a megalakulásától kezdve. Tagjai a Civil 
Kerekasztalnak is. Ma már nincsenek nagy rendezvényeik, de ahol tudnak, ott jelen vannak. 
Túl sok bevételük nincs, általában pályázati pénzből fedezik a kiadásaikat. Az önkormányzat 
pályázatán is részt szoktak venni.     
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Csötönyi László elnök: Megköszöni a beszámolót. A beszámolót elfogadásra javasolja. 
Megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját. Az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot teszi fel szavazásra.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 6 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 56/2020. (IX.22.) 
határozata 
az Egészségért Alapítvány működéséről és terveiről szóló szakmai 
beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. jóváhagyja az Egészségért Alapítvány szakmai beszámolóját; 

 
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
2. megköszöni az alapítvány eddig végzett munkáját és a jövőre 

vonatkozó tervek megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
3. felhívja az alapítvány figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a 

mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

  
Határidő:  2020. szeptember 22. 
Felelős:   Csötönyi László elnök 

 
10. napirendi pont: 

A Tolna Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívásában foglaltak végrehajtása 
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás elnökhelyettes 
Előadó: Illés Tamás elnökhelyettes 
 
Csötönyi László elnök: Jelzi, hogy személyes érintettség lévén átadja a szót és az ülés vezetését 
Illés Tamás elnökhelyettes úrnak. 
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Illés Tamás elnökhelyettes: Az előzményeket mindenki ismeri. A kormányhivatal felszólította 
a bizottságot, mert saját jogkörében eljárva vizsgálódott, és hiányosságokat talált a KOMA 
adatbázis tekintetében. Az SZMSZ alapján a bizottságnak le kellett folytatnia egy eljárást. 
Valóban volt egy hiátus, de ezt közösen sikerült a hivatallal összehozni, mert a külső bizottsági 
tagok nem kapták meg időben a felkérést azzal kapcsolatban, hogy nekik is szerepelniük 
kellene a KOMA adatbázisban. A vizsgálat alapján megállapítható, hogy volt olyan időszak, 
amikor nem volt fent minden képviselő ebben az adatbázisban. Ez önmagában kellemetlenség, 
de a testületek működését ez nem érinti semmilyen módon. Ez bárkivel előfordulhat. Elkezdte 
megvizsgálni az adatbázist, és talált olyan hónapot, amikor a polgármester úr sem szerepelt 
az adatbázisban, tehát feltehetően akkor valamilyen köztartozása volt. Viszont, ha ez utólag 
derül ki, akkor ennek semmilyen relevanciája sincs. A jogszabály alapján, ha valaki szembesül 
azzal a ténnyel, hogy van olyan személy, aki nem szerepel az adatbázisban, akkor fel kell hívni 
az illetőt arra, hogy oldja fel ezt a problémát. Erre 60 napja van az illetőnek. Mindeddig 
semmilyen hátrányos jogkövetkezmény sem érvényesíthető a képviselővel szemben. A 
bizottság korábbi ülésén szeptember 15-i határidővel felkérték a képviselőket arra, hogy 
igazolják legalább a felvételi kérelmüket. A Közgyűlésnek mind a 15 tagja igazolta az 
adatbázisba való felvételt, és valamennyien szerepelnek is az adatbázisban. A külső bizottsági 
tagok is igazolták a felvételi kérelmüket. Egy részük már szerepel is az adatbázisban. A jövőt 
illetően ezt majd a hivatal együttműködésével fogják követni. Szúrópróbaszerű ellenőrzésekre 
gondol. A NAV elmulasztotta erről értesíteni az érintetteket, így nem is volt mód a probléma 
orvoslására. Véleménye szerint a visszamenőleges NAV kikéréseknek sincs semmilyen 
relevanciája. A vizsgálat arra az eredményre jutott, hogy minden rendben van. A 
jelentéstervezet elkészült, amelyet a Közgyűlés is jóvá fog hagyni, és amelyet utána a hivatal 
megküldhet a kormányhivatalnak. Túl azon, hogy a hivatal nem szólította fel a külső bizottsági 
tagokat, észlelték azt is, hogy ennek a területnek nincs gazdája, ezért javaslatot fogalmaztak 
meg arra is, hogy az aljegyző úr jelöljön meg egy szervezetet, amelynek ezt a nyilvántartást 
vezetnie kell. Ha jól tudja, akkor az Önkormányzati Osztálynak lesz ez a feladata. A 
kormányhivatal jelezte továbbá, hogy 15 napon belül kéri a jegyzőkönyvek megküldését. Erre 
aljegyző úr így egy kimentő levelet, amely megmagyarázza az eddigi késedelmeket. A bizottság 
ezzel kapcsolatban annyit tud tenni, hogy igyekeznek minél gyorsabban jóváhagyni és aláírni 
a jegyzőkönyveket. Onnantól a kormányhivatalhoz történő eljuttatás már a hivatal feladata. 
Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot teszi fel szavazásra.  
 
Csötönyi László elnök: Jelzi, hogy személyes érintettség miatt nem kíván részt venni a 
szavazásban. 
 
Nyerges Tibor bizottsági tag az üléstermet elhagyja 16 óra 22 perckor. Jelen van 5 fő bizottsági 

tag, a bizottság határozatképes. 

 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnökhelyettes szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
(Csötönyi László elnök a szavazásban nem vesz részt) 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 57/2020. (IX.22.) 
határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek és Városmarketing Bizottságának működésére és 
mulasztására tett törvényességi felhívás elfogadásról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra,   
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága 

 
1. elfogadja a Tolna Megyei Kormányhivatalnak Szekszárd Megyei 

Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek és 
Városmarketing Bizottságának működésére és mulasztására tett 
törvényességi felhívását;   

 
                                   Határidő:                    2020. szeptember 22. 
                                   Felelős:                       Illés Tamás elnökhelyettes 
 

2. megállapítja, hogy a Bizottság felhívására Csötönyi László képviselő 
igazolta a köztartozásmentes adózói adatbázisba való felvételét, 
valamint, hogy Bomba Gábor László igazolta a köztartozásmentes 
adózói adatbázisba való ismételt felvételét, ezért a közgyűlésnek 
nem javasolja nevezett képviselők esetében a méltatlansági eljárás 
lefolytatását.  

 
                                   Határidő:                    2020. szeptember 22. 
                                   Felelős:                        Illés Tamás elnökhelyettes 

 
3. felkéri az elnökhelyettest, hogy számoljon be a következő 

közgyűlés ülésén a köztartozásmentes adózói adatbázisba történő 
felvétel teljesítéséről  

 
                                Határidő:                        2020. szeptember 24. 
                                Felelős:                           Illés Tamás elnökhelyettes 
 

4. felkéri a jegyzőt, hogy a jövőben fordítson kiemelt figyelmet az 
Mötv. 52. § (1) bekezdés szerinti kötelezettségének határidőben 
történő teljesítésére. 

  
                                 Határidő:                      folyamatos 
                                 Felelős:                         Dr. Göttlinger István aljegyző 

 
5. felkéri az elnökhelyettest, hogy jelen határozat és a megtett 

intézkedések dokumentumainak megküldésével tájékoztassa 
döntéséről a Tolna Megyei Kormányhivatalt. 

 
                                 Határidő:                      2020. szeptember 30. 
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                                Felelős:                            Illés Tamás elnökhelyettes 
 
11. napirendi pont: 

Beszámoló a köztartozás-mentesség tárgyában hozott intézkedések megvalósulásáról 
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás elnökhelyettes 
Előadó: Illés Tamás elnökhelyettes 
 
Nyerges Tibor bizottsági tag az ülésterembe visszatér 16 óra 23 perckor. Jelen van 6 fő 

bizottsági tag, a bizottság határozatképes. 

 

Illés Tamás elnökhelyettes: Az előző napirendi pont keretében már ismertette az 
előterjesztést. Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot teszi fel szavazásra. 
 
Csötönyi László elnök: Jelzi, hogy személyes érintettség miatt nem kíván részt venni a 
szavazásban. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnökhelyettes szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
(Csötönyi László elnök a szavazásban nem vesz részt) 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 58/2020. (IX.22.) 
határozata 
a polgármester, az alpolgármester, a képviselők és a külső bizottsági 
tagok köztartozásmentes adózói adatbázisba történő felvétele 
igazolásának teljesítéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága 

 
1. a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII.23.) 

önkormányzati rendelet 1. melléklet Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottság alcím 12. pontjában meghatározott 
hatáskörben eljárva megállapítja, hogy a polgármester, az 
alpolgármester, a képviselők és a külső bizottsági tagok a 
köztartozásmentes adózói adatbázisba történő felvételük 
megtörténtének igazolását az előterjesztés 1. mellékletében 
foglaltak szerint teljesítették;  

 
Határidő:  2020. szeptember 22.  
Felelős:   Illés Tamás elnökhelyettes 

 
2. felkéri a jegyzőt, hogy kísérje figyelemmel a külső bizottsági tagok 

köztartozásmentes adózói adatbázisba való felvételének 
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megtörténtét és amennyiben 2020. október 15. napján valamely 
külső bizottsági tag nem szerepel a  köztartozásmentes adózói 
adatbázisban, azt haladéktalanul  jelezze a méltatlansági eljárás 
lefolytatása érdekében a  Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának; 

 
Határidő:  2020. október 15. 
Felelős:   Dr. Göttlinger István aljegyző 

 
3. felkéri az elnökhelyettest, hogy számoljon be a következő 

közgyűlés ülésén a köztartozásmentes adózói adatbázisba történő 
felvétel teljesítéséről. 

 
Határidő:  2020. szeptember 24.  
Felelős:   Illés Tamás elnökhelyettes 

 
12. napirendi pont: 

Szándéknyilatkozat a Mészöly-centenáriummal kapcsolatban- Közgyűlési előterjesztés 
véleményezése 
(211. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
 
Csötönyi László elnök: Az előterjesztés kiküldésre került. 2021 januárjában lenne 100 éves 
Mészöly Miklós, aki a magyar irodalomnak egy meghatározó alakja, és aki 1.000 szállal kötődik 
a városhoz. A centenáriumot méltóképpen szeretnék megrendezni, és szeretnék, ha ebből a 
város is kivenné részét. Erről készülne egy szándéknyilatkozat, amelyben deklarálja a város, 
hogy kiveszi részét a szervezésből. 
 
Majnay Gábor osztályvezető: A szándéknyilatkozatot egy kicsit keretbe foglalták, amely az 
előterjesztésnek a mellékletét képezi.  
 
Csötönyi László elnök: Bízik abban, hogy méltóképpen hozzá tudnak majd járulni a rendezvény 
színvonalához. Rövid időn belül el fog készülni a Mészöly tanya is.  
 
Illés Tamás elnökhelyettes: A hétfői napon a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság is 
foglalkozott ehhez kapcsolódó témákkal, és döntöttek a beszerzési eljárás megindításáról is.  
 
Csötönyi László elnök: Javasolja, hogy a bizottság a „Szándéknyilatkozat a Mészöly-
centenáriummal kapcsolatban” tárgyú előterjesztés határozati javaslatát a Közgyűlésnek 
elfogadásra javasolja.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 6 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 59/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Mészöly-centenáriummal kapcsolatos szándéknyilatkozatról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága a „Szándéknyilatkozat a 
Mészöly-centenáriummal kapcsolatban” tárgyú előterjesztés 
határozati javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  

 
Határidő: 2020. szeptember 24. 
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
13. napirendi pont: 

Véleménynyilvánítás Imre Péter szobrászművész köztéri alkotásának a DBU előtti 
elhelyezéséről 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
Csötönyi László elnök: Az előterjesztés kiküldésre került. A szobrászművész által megküldött 
információkat továbbította a bizottság tagjai számára. Érkeztek fényképek, amelyek a 
közelmúltban készültek. Megkéri a főépítész asszonyt, hogy foglalja össze röviden az 
előterjesztést. 
 
Herr Teréz főépítész: A szobrászművész megkereste az önkormányzatot azzal kapcsolatban, 
hogy szeretne megismerni egy szándéknyilatkozatot, amely alapján el tudja dönteni, hogy 
nekikezdjen-e ennek a munkának. Anyagi támogatást nem kér a művész úr az 
önkormányzattól. Az előterjesztésben jelezte, hogy kötelező eleme az engedélyeztetésnek egy 
zsűriztetés. Ennek a zsűriztetésnek van költsége, amelynek a viselését a művész úr lehet, hogy 
szeretné majd kérni az önkormányzattól. A kérelmező megkereste a német színház 
igazgatónőjét is, aki a fenntartónak, az Országos Német Nemzetiségi Önkormányzatnak 
továbbította ezt a kérelmet, ahonnan válasz még nem érkezett. Turisták által látogatott 
városközpontokban egyre több helyen lehet látni, hogy különböző köztéri alkotásokkal teszik 
vonzóbbá a várost. Magyarország egyetlen német nyelven játszó színházáról van szó, 
amelynek a kérelmező szerint hangsúlyt lehetne adni egy köztéri szoborral. A szobor nem 
harsogná túl a környezetét, azonban mégis színházi figurához lenne hasonló. Véleménye 
szerint ez a szobor egy színfoltja lehetne a térnek. Döntési kompetenciája a Közgyűlésnek van, 
de a Közgyűlés nyilván nem fog nemet mondani, ha a bizottság is támogatja ezt az elképzelést.   
 
Csötönyi László elnök: Véleménye szerint túlzott anyagi kötelezettségvállalásra nem kéri a 
kérelmező az önkormányzatot. A kérelem számára elfogadható.  
 
Iker Zsolt bizottsági tag: A képeket megnézve tetszik számára az elképzelés, véleménye szerint 
megszavazásra érdemes a kérelem, mert oda való a színház mellé a szobor. De lehet, hogy a 
Garay szobor elnyomná ezt a szobrot. Ha a környezetbe bele tudják illeszteni, akkor nem 
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problémás. A szobor nagyon jól néz ki, ha megvalósul, akkor messze az egyik legkedveltebb 
szobor lesz a városban. Támogatásra javasolja a szándéknyilatkozatot. 
 
Murvai Árpád bizottsági tag: Javasolja a kérelem támogatását. Hol és hogyan fog ez 
elhelyezkedni a téren?  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Jelezné a főépítész asszonynak, hogy a zsinagógával szemben 
elvesznek a szobrok. Véleménye szerint az a koncepció ott nem sikeres. A szobrok eltűnnek a 
fák árnyékában. A Béla tér felfelé viszont üresnek tűnik, a téglafal nagyon agyonnyom 
mindent. Akár oda is be lehetne rakni egy-két szobrot. Úgy gondolja, hogy át kellene gondolni 
azt az útvonalat, ahol a legtöbb turista közlekedik. Ez a szobor színes terrakotta lenne?  
 
Herr Teréz főépítész: Bronz színezete lenne.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Nagyon jól néz ki, érdemes lenne elkezdeni.  
 
Csötönyi László elnök: Most egyfajta szándékról kellene nyilatkozniuk, arról, hogy a bizottság 
támogatja az elképzelést.  
 
Herr Teréz főépítész: Jelezte már, de a szűkebb környezet alakítását ehhez hozzá kell majd 
igazítani. Érti ez alatt például azt, hogy a pad ne háttal álljon a szobornak, hanem ránézzen.  
 
Csötönyi László elnök: Véleménye szerint a támogató szándékot jelezni kellene a Közgyűlés 
felé. Javasolja, hogy a bizottság  

1. a Garay téren a Szekszárdi Német Színház előtti területen Imre Péter szobrászművész 
köztéri alkotása elhelyezésének támogatását a Közgyűlés számára javasolja; 

2. kérje fel az alkotót, hogy dolgozza ki a finanszírozás és a megvalósítás időbeli 
ütemezését; 

3. kérje fel a Polgármesteri Hivatalt, hogy a művésszel egyeztetve készítsen részletes 
tervet a szobor környezetalakítására (növényzet, utcabútorok, közművek); 

4. kérje fel a Polgármesteri Hivatalt, hogy 2011. évi XX. törvény értelmében az 
Önkormányzat költségére szerezze be a szakvéleményt. 

 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 6 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 60/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Garay téren a Szekszárdi Német Színház előtt képzőművészeti 
alkotás elhelyezéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága a Szervezeti és Működési 
Szabályzatról szóló 29/2019. (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. 
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melléklet Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottság alcím 
4.4. pontjában meghatározott hatáskörében eljárva  

 
1. a Garay téren a Szekszárdi Német Színház előtti területen Imre 

Péter szobrászművész köztéri alkotása elhelyezésének 
támogatását a Közgyűlés számára javasolja; 

2. felkéri az alkotót, hogy dolgozza ki a finanszírozás és a megvalósítás 
időbeli ütemezését; 

      
Határidő:  2020. december 31. 

                 Felelős:     Herr Teréz főépítész 
 

3. felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a művésszel egyeztetve 
készítsen részletes tervet a szobor környezetalakítására 
(növényzet, utcabútorok, közművek); 

 
                 Határidő:  az 2. pont szerint ütemezésnek megfelelően 
                 Felelős:     Herr Teréz főépítész 
 

4. felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy 2011. évi XX. törvény 
értelmében az Önkormányzat költségére szerezze be a 
szakvéleményt. 

 
Határidő:  az 2. pont szerint ütemezésnek megfelelően 
Felelős:     Herr Teréz főépítész 

 
14. napirendi pont: 

A Czéh-tanya sorsának a megvitatása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
 
Csötönyi László elnök: Az anyagokat és a közelmúltban készült fényképeket megküldte a 
bizottság tagjai számára. A nyár elején közösségi érdeklődésre, nyomásra kereste meg jegyző 
asszonyt azzal kapcsolatban, hogy a Czéh-tanyát helyi védelem alá kellene helyezni, mert egy 
internetes ingatlanos felületen megjelent, hogy eladnák, ráadásul olyan szöveggel, hogy le 
kellene bontani. Aki egy kicsit is ismeri a város történetét, tudja, hogy ez egy jelentős helyi 
érték, tulajdonképpen Babits hagyaték. A tulajdoni lapon hat tulajdonos van, valamint özvegyi 
jog jogosult is. Akár még kártérítési ügy is lehet ebből a dologból. Megkéri a főépítész asszonyt, 
hogy röviden foglalja össze ezt az ügyet. 
 
Herr Teréz főépítész: Az értéktárban szerepel a Czéh-tanya. Helyi védelemben egy 
meghatározott kör szerepel. A rendeletben szereplő, helyi védelemben lévő területek 
felsorolása nem teljes körű. Ezt a témát korábban is tárgyalták már a bizottságok, és mindig 
hatalmas nagy vita volt e körül. Általában arról folyt a vita, hogy egy helyi védelem alá kerülő 
épületnek csökken vagy nő-e az értéke. Tapasztalatai szerint, ahol a tulajdonos szándéka nem 
találkozik az értékőrzéssel, ott bürokratikus cirkusz lesz az egész ügyből. Korábban volt több 
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sikeres felújítás is, amikor a város tudta támogatni az épületeket, de itt a tulajdonosnak is az 
volt az érdeke, hogy abban a formában őrizze meg az épületeket. A Czéh-tanyával 
kapcsolatban elmondja, hogy sajnos a településrendezési terv megengedi azt, hogy oda akár 
társasház is épülhessen. Nyilván nem ez lenne a megoldás. Ő az egyik tulajdonossal felvette a 
kapcsolatot, aki vállalta is, hogy megmutatja ezt az épületet belülről. Elmondja, hogy nagyon 
rossz állapotban van ez az épület, már elég régóta. A hat tulajdonosból kettő külföldön él. 
Véleménye szerint nekik semmi kötődésük nincs ehhez az épülethez, de nincs anyagi 
szükségletük sem arra, hogy értékesítsék ezt az ingatlant. Ők inkább ettől az aggódástól 
szeretnének megszabadulni. Ettől a legegyszerűbben úgy tudnak megszabadulni, ha lebontják 
ezt az épületet. Az úr, aki megmutatta az épületet, külföldön él, és mondta, hogy sok 
érdeklődő nem volt. Az úr hajlandó lenne az önkormányzattal tárgyalni, de azt nem vállalja, 
hogy védelem alá helyezi az épületet. Javasolta az elnök úrnak, hogy az önkormányzat vegye 
meg az ingatlant. Pályázati forrásokat mindig lehet találni. Véleménye szerint a megvétel után 
közösségi célra is lehetne hasznosítani az épületet. Az illető személy azt is felajánlotta, hogy, 
ha az önkormányzat a felújítást műszaki okok miatt nem tudná vállalni, akkor a 
tornácfelépítményt átadná az önkormányzatnak minimális ellenszolgáltatás fejében. Ő az 
egyezségnek lenne a híve, de változatási tilalom kimondására is van lehetőség, aminek a 
kimondása a Közgyűlés hatáskörébe tartozik. A változtatási tilalom alá helyezett területen 
épületet nem lehet lebontani. Ez erőből történő megoldás lenne, de ő inkább az egyezséget 
választaná.   
 
Csötönyi László elnök: Az úr összegről nem nyilatkozott esetleg? Az esetleges adásvétellel 
kapcsolatban összhangban van a család? Mert ilyenkor azért elő szoktak fordulni viták.   
 
Herr Teréz főépítész: Ezt nem tudja megmondani. A korábban említett felületen ő 15 millió 
forintos összeget látott. A telek alá benyúlik három pince is, ezzel is kell számolni véleménye 
szerint. Nem egy optimális építési telekről van szó.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Véleménye szerint arra kellene javaslatot tenni, hogy a hivatal 
egyezzen meg a tulajdonosokkal.  
 
Iker Zsolt bizottsági tag: Erre is kellene egy szándéknyilatkozat, amelyben az önkormányzat 
felajánlana egy összeget.  
 
Herr Teréz főépítész: Értékbecslőt kell, hogy megkeressen az önkormányzat ebben az esetben.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Fel kellene kérni a hivatalt, hogy kezdeményezzen tárgyalást a 
tulajdonosokkal.  
 
Herr Teréz főépítész: Véleménye szerint az önkormányzatnak fel kellene keresnie a 
tulajdonosokat, és jeleznie számukra, hogy vételi szándékot fogalmaz meg az önkormányzat.  
 
Csötönyi László elnök: Javasolja, hogy a bizottság hívja fel a Polgármesteri Hivatalt, hogy vegye 
fel a kapcsolatot a Czéh tanya ügyével kapcsolatban a tulajdonossal, és tájékoztassa az 
illetőket a vételi szándékról, valamint, hogy az egyeztetésről tájékoztassa a bizottságot. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 6 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 61/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Czéh tanya sorsáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága felhívja a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy vegye fel a kapcsolatot a Czéh tanya ügyével 
kapcsolatban a tulajdonossal, és tájékoztassa az illetőket a vételi 
szándékról. A bizottság felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 
egyeztetésről tájékoztassa a bizottságot. 

 
Határidő:  2020. október 15. 
Felelős:     Herr Teréz főépítész 

 
15. napirendi pont: 

A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2020. évi üzleti tervének, programtervének az 
elfogadása, valamint a 2020. év 1. féléve pénzügyi és szakmai beszámolójának az elfogadása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
Meghívott: Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató 
 
Csötönyi László elnök: Megkérdezi a hivatal munkatársaitól, hogy az ügyvezető igazgató úr 
jelezte-e részvételi szándékát. 
 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens: Nem jelezte, de lehet, hogy még nem ért ide. 
Esetleg a bizottság addig előrevehetné a zárt ülés napirendi pontjait, és lehet, hogy utána az 
ügyvezető igazgató úr is megérkezik.  
 
Csötönyi László elnök: A meghívó alapján a napirendi pont tárgyalására várhatóan 16 óra 45 
perckor kerül sor. 16 óra 48 perc van. Három perccel járnak a napirendi pont tárgyalására 
meghatározott idő után, így az ügyvezető igazgatót nem tudják a bizottság köreiben 
köszönteni.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Egyetért a jogi és bizottsági referens javaslatával a zárt ülés 
napirendi pontjainak előre vételével kapcsolatban. Lehet, hogy az ügyvezető igazgató úr 
megérkezik.  
 
Csötönyi László elnök: Ő nem ért egyet ezzel a javaslattal, így ezzel a napirendi ponttal 
folytatja az ülést. Megkéri Illés Tamást, hogy ismertesse az előterjesztést. 
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Illés Tamás elnökhelyettes: A bizottság által kért adatok jelentős részét nem kapták meg, így 
nem tudnak mit elfogadni.  
 
Csötönyi László elnök: A 2020. évi üzleti tervet valamikor az év elején kapták meg. Ugyanígy 
megkapták a 2020. évre vonatkozó programtervet. Voltak jelentős változások ebben az évben, 
ám az üzleti tervben még az eredeti elképzelések szerepelnek, így például a Pünkösdi Fesztivál, 
a Háry János Mesefesztivál és a Szüreti Napok. A változásokat és az új adatokat tartalmazó 
üzleti tervet a bizottság nem kapta meg. A múlt hétvégén megrendezésre került a Szemezgető 
rendezvény, amely a programtervben nem szerepel. A programtervvel kapcsolatos 
változtatásról semmiféle értesítést sem kaptak annak ellenére, hogy a rendezvénynek anyagi 
vonzata is volt.   
 
Illés Tamás elnökhelyettes: A Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság a szeptember 7-i ülésére 
kérte az ez évben kötött szerződéseknek a bemutatását, ez azonban nem történt meg. A múlt 
heti ülésen kifogásolta is, hogy ez nem került megküldésre. A tegnapi bizottsági ülésén ezt 
elfelejtette megkérdezni, de három hét késéssel még mindig ugyanott tartanak, a bizottság 
nem kapta meg a kért adatokat.  
 
Csötönyi László elnök: Az első félév pénzügyi beszámolóját is kérték. Főkönyvi kivonatuk, 
mérlegük és eredmény kimutatásuk van, de aláírások nélkül, így véleménye szerint 
mindezeket nem tudják figyelembe venni. Javasolja, hogy a bizottság ne fogadja el se az üzleti 
tervet, se a programtervet, se a 2020. év első félévére vonatkozó pénzügyi-szakmai 
beszámolót. Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy felhívják-e az ügyvezetőt ezeknek a 
pótlására.  
 
Iker Zsolt bizottsági tag: Holnapi határidőre tesz javaslatot.  
 
Illés Tamás elnökhelyettes: Ezt az időpontot korainak tartja, mert a hivatalnak idő kell arra, 
hogy kiértesítse az ügyvezetőt. 
 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens: Jelzi, hogy a holnapi nap folyamán meg kell, 
hogy írja a határozatot ehhez, amelyet aljegyző úrnak törvényességi szempontból jóvá is kell 
hagynia a kiadmányozás előtt. 
 
Csötönyi László elnök: Pénteki határidőre tesz javaslatot.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: A legfontosabb, valós dokumentumok nincsenek a bizottság 
birtokában. Akkor most miről fognak dönteni?   
 
Csötönyi László elnök: Vannak a bizottságnál dokumentumok. Az első félév viszonylatában 
rendelkeznek például főkönyvi kivonattal, mérleggel és eredmény kimutatással is, igaz, 
nincsenek aláírva.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Ami nincs aláírva, az nem jogerős.  
 



  0922jkv 

Illés Tamás elnökhelyettes: Ebben az esetben azt kellene megállapítani, hogy ezeket az 
anyagokat nem kapták meg, ezért nem tudnak róla érdemben dönteni, így kérik az anyagoknak 
a megküldését.  
 
Murvai Árpád bizottsági tag: Megkérdezi a jogi és bizottsági referenst, hogy azok a 
dokumentumok, amelyek nincsenek aláírva, hitelesek-e.  
 
Nyerges Tibor bizottsági tag: Nem.  
 
Murvai Árpád bizottsági tag: Szeretné, ha ezt a jogi és bizottsági referens mondaná ki.  
 
dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens: Jelzi, hogy ezzel az üggyel kapcsolatban nem 
szeretné kimondani a végső szót.  
 
Csötönyi László elnök: Ezt megérti és elfogadja. Javasolja, hogy a bizottság  

1. „A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2020. évi üzleti tervének, 
programtervének az elfogadása, valamint a 2020. év 1. féléve pénzügyi és szakmai 
beszámolójának az elfogadása” tárgyú napirendi pont vonatkozásában ne hozzon 
érdemi döntést, tekintettel arra, hogy a döntéshez szükséges anyagok egy része nem 
került megküldésre; 

2. hívja fel a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatóját, 
hogy az érdemi döntés meghozásához szükséges anyagokat 2020. szeptember 25. 
napjáig küldje meg. 

 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 
igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 62/2020. (IX.22.) 
határozata 
a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2020. évi üzleti 
tervéről, programtervéről, valamint a 2020. év 1. féléve pénzügyi és 
szakmai beszámolójáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága 

 
1. „A Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató NKft. 2020. évi üzleti 

tervének, programtervének az elfogadása, valamint a 2020. év 1. 
féléve pénzügyi és szakmai beszámolójának az elfogadása” tárgyú 
napirendi pont vonatkozásában nem hoz érdemi döntést, 
tekintettel arra, hogy a döntéshez szükséges anyagok egy része 
nem került megküldésre; 

 
Határidő: 2020. szeptember 22. 
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Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

2. felhívja a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft. 
ügyvezető igazgatóját, hogy az érdemi döntés meghozásához 
szükséges anyagokat 2020. szeptember 25. napjáig küldje meg. 

 
Határidő: 2020. szeptember 25. 
Felelős:  Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató 

 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. Az elnök a nyilvános ülést 16 óra 54 perckor 
berekeszti. 
 

K.m.f 

 

 

Nyerges Tibor 

                   jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

Készítette: 

 dr. Holczer Mónika 

jegyzőkönyvvezető 

 

 
 

Csötönyi László 
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Ellenjegyezte: 

           dr. Göttlinger István 

           aljegyző 


